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Spørgsmål nr. 1545 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes oplyse, om han giver formanden for Politi-
forbundet, Peter Ibsen, ret i, at nogle af de foto-løsninger, der 
er blevet testet i stærekasserne på Sjælland i 2009, er ”håbløst 
gammeldags”, og at det ”risikerer at blive en administrativ 
møllesten om halsen på politiet”, jf. artiklen ”Danske stære-
kasser er forældede” fra www.dr.dk den 9. august 2010.”

Svar:

Formålet med forsøget med opstilling af ATK-standere, som fandt sted 

på Sjælland fra medio januar 2009 til medio januar 2010 – det såkaldte 

stærekasseforsøg – var dels at få afprøvet selve etableringen af ATK-

standere, dels at undersøge effekten af ATK på gennemsnitshastigheden 

på de udvalgte vejstrækninger. Der er i forbindelse med forsøgets gen-

nemførelse både blevet anvendt analoge og digitale kameraer.

Jeg har i den forbindelse noteret mig, at det i DTU Transports rapport 

”Automatisk hastighedskontrol – vurdering af trafiksikkerhed og sam-

fundsøkonomi” på side 16 på baggrund af erfaringerne fra forsøget kon-

kluderes, at det analoge udstyr er forældet og for ressourcekrævende at 

anvende.

Som det fremgår af min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1635 fra 

Folketingets Trafikudvalg (Alm. del), afventer Justitsministeriet for øje-

blikket et oplæg fra Rigspolitiet til, hvordan indførelse af en landsdæk-

kende ordning med ATK-standere kan ske. Som det videre er anført i 

min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1661 fra Folketingets Trafik-

udvalg (Alm. del) går jeg i den forbindelse naturligvis ud fra, at politiet 

er opmærksomme på at udnytte sine ressourcer og den nyeste teknologi 

bedst muligt.


